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ROMÂNIA  

SUCEAVA 

CONSILIUL LOCAL RÂȘCA 

Nr. 141 din 29.12.2021 

 

PROCES VERBAL 

 Încheiat astăzi 29.12.2021, în şedinţa ordinară a Consiliului Local Râşca, convocat prin 

Dispoziţia nr. 377 din 20.12.2021. 

 Pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei, domnul consilier Rogojină Ioan a fost ales 

președinte de ședință pentru ședința în discuție, fiind ales prin hotărârea de Consiliu Local din 

ședința din data de 26.11.2021. 

 Domnul Rogojină Ioan, în calitatea sa de preşedinte de şedinţă, preia conducerea lucrărilor 

şedinţei, dând posibilitatea secretarului comunei să efectueze apelul nominal al consilierilor, care 

informează că din cei 15 consilieri invitaţi, sunt prezenți toți, după care prezintă ordinea de zi: 

1. Aprobarea procesului verbal din ședința ordinară a Consiliului Local Râșca din data 

de 26.11.2021 și din ședința extraordinară din data de 20.12.2021 – prezintă secretarul 

comunei; 

2. Proiect de hotărâre nr. 81 din 25.11.2021 privind aprobarea stabilirii taxelor și 

impozitelor pentru anul 2022; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

3. Proiect de hotărâre nr. 82 din 25.11.2021 privind renunțare la contractul de 

finanțare aferent obiectivului de investiții "ÎNFIINȚARE ȘI DOTARE CENTRU AFTER 

SCHOOL SAT DUMBRAVENI, COMUNA RÂȘCA, JUDEȚUL SUCEAVA", astfel incat ne 

aflam in imposibilitate de a suporta de la bugetul local valoarea neeligibila, în sumă de 

469.505 EURO cu TVA/2.187.187,56 RON cu TVA si valoare eligililă 304.598 EURO cu 

TVA/1.418.969,78 RON cu TVA  

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

4. Proiect de hotărâre nr. 83 din 25.11.2021 privind aprobarea proiectului: „Achiziție 

echipamente mobile necesare desfășurării activității didactice în mediul on-line în cadrul 

unităților de învățământ din Comuna Râșca, Județul Suceava” și actualizarea indicatorilor 

tehnico –economici aprobați prin HCL Râșca nr. 36 din 26.11.2020, în vederea finanțării 

acestuia în cadrul Programului Operațional Competitivitate; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

5. Proiect de hotărâre nr. 84 din 25.11.2021 privind aprobarea prelungirii scrisorii de 

garanție bancară pentru obiectivul de investiție ,, privind aprobarea solicitării de prelungire a 

valabilității scrisorii de garanţie bancare nr. 3963 din 11.10.2017 pentru proiectul 

« Reabilitare, modernizare şi dotare Cămin Cultural în sat Jahalia, comuna Râşca, judeţul 
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Suceava », finanțat prin Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale, măsura 7.6.  conform 

contract de finanțare C0760CM00011613500120/11.09.2017; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

6. Proiect de hotărâre nr. 85 din 02.12.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna ianuarie 2022; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

7. Proiect de hotărâre nr. 87 din 17.12.2021 privind aprobare rectificare bugetară pe anul 

2021;  

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

 8. Informare: 

1. Dispensarul concesionări cabinete medicale; 

2. Achizitionare studiu de fezabilitate pentru Sediu Primărie; 

3. Construire Sală Sport; 

4. Achiziționare costume populare pentru recepție Cămin Cultural Jahalia; 

 9. Diverse; 

  

Se supune la vot ordinea de zi, se contată unanimitate. Se dă cuvântul secretarului general al 

comunei care prezintă procesul verbal din şedinţa ordinară din data de 26.11.2021, și din ședința 

extraordinară din data de 20.12.2021, alte aspecte nu mai sunt, drept pentru care se supune la vot şi 

se constată 15 voturi pentru. Se trece la discutarea proiectelor de pe ordinea de zi. 

2. Proiect de hotărâre nr. 81 din 25.11.2021 privind aprobarea stabilirii taxelor și 

impozitelor pentru anul 2022; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege.  

Este chemat domnul Rusu Neculai, referent superior care va explica situatia taxelor si 

impozitelor locale, spunând ca taxele si impozitele locale raman acelaesi doar ca se indexeaza cu 

indicele de inflatie de 2,6%. Se pun in discutie taxele si impozitele specifice stabilite si aprobate de 

către Consiliul Local, respectiv taxa de salubrizare. Domnul primar sustine ca trebui majorata 

deoarece nu se acopera costurile cu transportul gunoaielor, astfel propune sa fie de 40 lei/an pe 

persoană de la 20 lei/an pe persoană.  

Domnul consilier Bosînceanu Ion susține că este mare si ca sunt persoane care nu produc 

gunoi, sa se stabilească o taxa in funcție de numărul de saci sau in functie de volumul de gunoi dat.    

Domnul Lămășanu Gheorghe propune să se facă de 50 lei/an pe persoană. 

Domnul Avăcăritei Vasile propune să se facă o taxa pe familie. 
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Se propune si taxa de 30 lei/an pe persoană. Se votează si se stabilieste 8 voturi pentru taxa 

de 30 lei/an persoană și 7 voturi pentru taxa de 40 lei/an persoană. 

Pentru persoanele juridice se propune 300 lei dar se votează și se stabilește 240 lei/an. Taxa 

eliberare nr. pentru: tractor, remorcă va fi 60 lei; căruță va fi 40 lei; motoscuter va fi 40 lei.  

Taxa pentru inchiriere Camin Cultural nunti, va fi de 2000 lei iar pentru inchiriere la 

evenimente divertisment va fi de 110 lei/ora. 

Taxa de producator va fi de 60 lei. Taxa comert strada va fi de 10 lei /zi și taxa pentru 

difuzare de reclame sonore va fi de 110 lei/zi. Taxa de producator va fi de 60 lei. 

Se introduc taxele pentru închiriere buldoexcavator  și autobasculantă, care vor fi de 150 

lei/ora și 150 lei/ora.  Taxa PSI va fi de 25 lei pentru persoanele fizice si de 100 lei pentru 

persoanele juridice. Domnul consilier Bosinceanu Ion propune să fie informati cetatenii cu 

informatii despe prevenirea indendiilor. 

Celelalte taxe se mentin. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre 

aprobare, și se constată 14 voturi pentru și 1 abținere dl. Rusu Neculai. 

 

3. Proiect de hotărâre nr. 82 din 25.11.2021 privind renunțare la contractul de 

finanțare aferent obiectivului de investiții "ÎNFIINȚARE ȘI DOTARE CENTRU AFTER 

SCHOOL SAT DUMBRAVENI, COMUNA RÂȘCA, JUDEȚUL SUCEAVA", astfel incat ne 

aflam in imposibilitate de a suporta de la bugetul local valoarea neeligibila, în sumă de 

469.505 EURO cu TVA/2.187.187,56 RON cu TVA si valoare eligililă 304.598 EURO cu 

TVA/1.418.969,78 RON cu TVA  

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul 

primar informeaza ca partea de cofinantare este prea mare, respectiv sumă de 469.505 EURO cu 

TVA/2.187.187,56 RON cu TVA, comuna nu detine acesti bani, ia partea eligibila care s ar fi primit 

din partea AFIR este mai mica decat partea de cofinantare și banii vare s-au primit ca avans și 

tranșa trebuies returnați. Proiectul să se depună pe altă variantă financiară. 

Domnul Bosînceanu susține că în toată țara se vor face grădinițe cu program prelungit, și că 

ar fi bine de păstrat proiectul, acesta fiind un proiect pentru copiii și tineri și pentru comună.  

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, și se constată 

12 voturi pentru, 2 împotrivă dl. Bosînceanu Ion și dl. Rusu Neculai și 1 abținere dl. Petrache 

Costel. 

 

4. Proiect de hotărâre nr. 83 din 25.11.2021 privind aprobarea proiectului: „Achiziție 

echipamente mobile necesare desfășurării activității didactice în mediul on-line în cadrul 

unităților de învățământ din Comuna Râșca, Județul Suceava” și actualizarea indicatorilor 

tehnico –economici aprobați prin HCL Râșca nr. 36 din 26.11.2020, în vederea finanțării 

acestuia în cadrul Programului Operațional Competitivitate; 
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Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul primar 

informeaza ca s a modificat proiectul, în sensul că din 21 de laptoopuri se vor da doar 16. Alte 

discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 

unanimitate. 

 

5. Proiect de hotărâre nr. 84 din 25.11.2021 privind aprobarea prelungirii scrisorii de 

garanție bancară pentru obiectivul de investiție ,, privind aprobarea solicitării de prelungire a 

valabilității scrisorii de garanţie bancare nr. 3963 din 11.10.2017 pentru proiectul 

« Reabilitare, modernizare şi dotare Cămin Cultural în sat Jahalia, comuna Râşca, judeţul 

Suceava », finanțat prin Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale, măsura 7.6.  conform 

contract de finanțare C0760CM00011613500120/11.09.2017; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul primar 

informeaza ca se va prelungi scrisoare de garanție pentru inca un an. Alte discuții nu mai sunt, drept 

pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

6. Proiect de hotărâre nr. 85 din 02.12.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna ianuarie 2022; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Având în 

vedere prevederile Codului Administrativ, proiectul de hotărâre privind alegerea presedintelui de 

ședință va fi adoptat în ședința în cauză pentru luna următoare. Domnul Petrache Costel propune 

președinte de ședință pentru luna ianuarie 2022 pe domnul Rusu Neculai propunere unanim votată 

pentru. 

 

7. Proiect de hotărâre nr. 87 din 17.12.2021 privind aprobare rectificare bugetară pe anul 

2021;  

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul contabil 

informează ca sumele de bani primite s-au pus în discuție în ședința extraordinară dar nu au fost 

trecuți în hotărâre întrucat Hotararea de Guvern nu era inca publicata în Monitorul Oficial. Alte 

discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 

unanimitate. 

Informări: 

Domnul primar prezintă situația de la Dispensarul unde se va proceda la inițierea procedurii 

de concesionare a spațiilor pentru cabinetele medicale. 
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În ceea ce privește sediul primăriei s-a depus cerere la CNI, trebuie să se demoleze cladirea. 

Domnul Lămășanu propune să se facă sediul mai în spate și în față să fie parcare. 

Privitor la sala de sport, s-a depus cerere la CNI, pentru o suprafață de 3000 mp. intravilan, în 

momentul de față se fac studii și ridicaări topo și geo. 

În ceea ce privește recepția Căminului Cultural Jahalia, trebuie să se achiziționeze costume 

populare, cate 12 pentru fete, băieți și adulți, suma de bani dată de AFIR fiind de 28.000 lei. S-au 

făcut verificări și s-a primit ofertă de aproximativ 94.000 lei pentru toate costumele populare, care 

trebuie să intrunească niște standarde. 

 

Diverse: 

Domnul consilier Petrache Costel întreabă daca se vor asfalta drumurile ,,La 2 lei,, și 

,,Strada Bisericii,,, întrucat cetațenii din comună vor să știe. Domnul primar spună că până nu se 

rezolvă cu apa și canalizarea nu se pot asfalta drumurile. Domnul Petrache ridica problema undei 

balustrade la Lungu Jahalia, iar la drum, până la Constantin Chirilă trebuie traversat drumul cu 

tuburi deoarece apa curge pe strada. 

Domnul consilier Arsinte Marinica solicită să se aibe în vedere un proiect de hotărâre 

privind scutirea de majorări pentru mașini. 

Doamna consilier Dănilă Nicoleta informează că Școala Gimnazială Râșca nu va primi 

autorizație de funcționare pentru că nu au cabinet medical, trebuie luată legătura cu medicii de 

familie. 

Domnul consilier Tănasă Gheorghe solicită instalarea de indicatoare luminoase în preajma 

școlii. 

Domnul consilier Matei Ilie întreabă de proiectul cu scutirile pentru cetățenii de onoare, i se 

spune că se va face proiect separat pentru scutiri de impozite și taxe. 

Domnul consilier Bosînceanu Ion propune achiziționarea unui utilaj de desapezire pentru 

trotuare, să fie curățat iarmarocul de zăpadă și vrea să știe ce proiecte sunt pe GAL. 

Alte probleme nu mai sunt drept pentru care s-a întocmit prezentul proces verbal. 

 

 

Președinte de ședință,                                           Secretar general comună 

                 Rogojină Ioan                                                          Rusu Ana Maria 


